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Minnesanteckningar 

S/24/0001 

2024-11-21 

Namn 

Vård i samverkan (VIS) tjänstestyrgrupp 

Tid Torsdagen den 21 november klockan 13.00-14.00  

Plats Digitalt möte 

Närvarande från 
Region Stockholm 

Maria Andersson, enhetschef psykiatri och samverkan, Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen 
 
 

Närvarande från 
kommunerna 

Peter Vesterholm, verksamhetschef Storsthlm, Ordförande  
Stefan Heinebäck, socialdirektör Lidingö Stad 
Jesper Kyrk, socialchef Upplands Väsby 
Helena Åhman, socialchef Solna stad 
Karin Kollberg, socialchef, Nacka 

 

Frånvarande från 
Region Stockholm 

Anna Roland Andersson, bitr avdchef avdelningen för 
kunskapsutveckling och enhetschef hälsoutveckling 
Christoffer Bernsköld, avdelningschef närsjukvård 
Eva Bring, avdelningschef somatisk specialistvård 
Anders Ahlsson, hälso- och sjukvårdsdirektör 

 

Frånvarande från 
kommunerna 

 
Patric Rylander, förvaltningschef äldreförvaltningen, Stockholm stad 
Veronica Wolgast, socialdirektör socialförvaltningen, Stockholm stad  
Anette Burman, chef för avdelningen för stöd kring lärande och 
hälsa, Stockholms stad 
Elisabeth Schultz, förvaltningschef barn och utbildning, Tyresö 

Närvarande från 
VIS processledning  

Yvonne Lettermark, handläggare HSF 
Nina Mautner- Granath, handläggare/processledare, HSF  
Gunilla Benner Forsberg, utredare, HSF 
Daphne Wahlund, processledare, Storsthlm 
Anders Carlsson, processledare, Storsthlm 
Anna Torstensson, uppdragssekreterare, Storsthlm 

Gun 
A 
 

1. Välkommen och minnesanteckningar från föregående möte 

Peter Vesterholm, ordförande för dagens möte hälsar välkommen och presenterar dagens 

agenda som förkortats då punkt 3, 4, 6 och 8 bordläggs till ett senare tillfälle. 
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Minnesanteckningarna från föregående möte, den 19 september, fastställs och läggs till 

handlingarna. 

2. Beslut och information Lifecare SP  

- beslut om initiering av arbete med ny överenskommelse 
- beslut om hantering av identifierade frågor 

Anders Carlsson, Storsthlm och Yvonne Lettermark., HSF presenterar underlag och ger 
en kort information av ärendet. Anders informerar om att detta var en av punkterna på 
agendan på mötet den 18 november med Socialtjänstens länsövergripande styrgrupp där 
man ställde sig bakom båda besluten. 

Reflektioner och medskick: 

Maria Andersson tycker att föreslagen hantering skapar bra förutsättningar för långsiktig 

samverkan och struktur. Frågan om anslutning av ytterligare aktörer är viktig då det är 

en vinst med fler aktörer i systemet. 

Helena Åhman skickar med att när fler aktörer ska vara inne i systemet så blir 

identifieringsfrågan än viktigare. Det fungerar inte med SiTHS. En anledning är att 

kommunens medarbetare behöver identifiera sig mot flera aktörer, och behöver då ha en 

och samma identifieringslösning. Detta är en viktig fråga inför fortsatt implementering. 

Beslut  

VIS tjänstestyrgrupp beslutar 

•att ställa sig bakom initiering av arbete med ny överenskommelse för reglering av 

respektive parts åtaganden i IT-stödet Life Care SP 

•att ställa sig bakom hanteringen av identifierade frågor som här beskrivs, och därmed 

godkänna denna slutrapportering av aktiviteten Utveckling och tillämpning av Life Care 

SP 

3. Rapportering av pågående uppdrag 2024 
Punkten bordläggs till senare tillfälle. 

 

4. Planering och prioritering inför 2025 
Punkten bordläggs till senare tillfälle. 

5. Region Stockholms Målbild 2024 och strategisk plan för hälso- 
och sjukvården. 
Fanny Reuter och Lina Wahlström, HSF presenterar arbetet hittills och ger möjlighet till 

inspel. Frågor om inspel och medskick finns i den bifogade presentationen 

• Reflektioner och medskick:  

Utmaningen med kompetensförsörjningen är stor och år 2040 vet vi inte var 

ansvar för hemsjukvården ligger och hur gränsdragningen mellan kommunerna 

och regionen är. Vi vet inte vad som skett under de år som ligger framför oss och 

hur utmaningarna då ser ut.  

 



3 (4) 

• Troligtvis kommer kommunerna kanske inte göra alla serviceinsatser vi gör idag 

då en del arbetsuppgifter tagits över i och med digitalisering och 

samhällsutvecklingen i stort. Det kan innebära att vi som parter kanske inte möts 

i samma utsträckning som idag och att det blir fler aktörer i hemmet än idag. 

 

• Det är ovisst om kommunerna kommer att ha egna läkare och hur det i så fall 

kan påverka.  

 

• Med tanke på civilberedskap kopplat till sjukvårdsresurser behöver personal 

finnas även i dessa situationer. 

 

• När vi framåt utvecklar vår äldreomsorg ska vi vara medvetna om att det finns 

mycket resurser och kompetens i form av civilsamhälle och frivilliga insatser. 

 

• Inriktningen som presenterats harmoniserar med det som också kommunerna 

står inför. Den demografiska utmaningen till exempel, där kommunerna bygger 

upp hemmet som arena för framtidens vård och insatser. Det ställer kanske 

andra krav på oss då vi går hem till samma patienter och det påverkar också vår 

struktur och samverkan. 

 

• Vid diskussioner om detta är det viktigt att kommunerna finns med. Vi är en 

viktig aktör eftersom personerna som får vård bor i en kommun. Det 

perspektivet bör finnas med i planeringen framåt.  

 

• Vi kanske kommer slåss om samma kompetenser då andelen äldre ökar. Vi 

behöver utgå från patienterna, om ansvaret ska flyttas måste samverkan ske. Vi 

behöver nyttja den kompetens vi har tillsammans.  

 

• Det blir så mycket fokus på äldrefrågan. Vi behöver kraftsamla även kring andra 

målgrupper. Det finns frågor och grupper som blir lite åsidosatta i dessa 

diskussioner som till exempel utvecklingen kring psykisk ohälsa, barn med 

särskilda behov. Vad som är helt säkert är att vi måste göra bättre och 

annorlunda framåt. Vi är i det väldigt beroende av varandra som parter. Det 

kommer också i hög grad att påverkas av samhällssituationen i stort. 

 

• I den mån ansvaret för patienter / medborgare flyttats från region till kommun 

eller vice versa är det viktigt att även ekonomiska medel flyttats på motsvarande 

sätt. 

Fanny Reuter och Lina Wahlström meddelar att kommunerna kan fortsätta att komma 

med inspel under december så att de får med de principiellt viktiga frågorna i arbetet 

med målbilden. Det är också tydligt att fokuset ligger på många gemensamma 

utmaningar och frågor.  

6. Information från regionen respektive kommunerna  
Punkten bordläggs till senare tillfälle. 

7.  Övriga frågor  
Inga övriga frågor fanns 
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8. Frågor vidare till VIS politiska styrgrupp  
Punkten bordläggs till senare tillfälle. 

9. Beslut om mötestider för 2025 

VIS tjänstestyrgrupp 2025 beslutar om följande mötestider: 

31 jan klockan: 13-15 

20 maj klockan: 13.30 -15 

15 sept klockan: 14.45-16.45 

17 nov klockan: 13-15 

10. Nästa möte 

Nästa möte blir 31 januari 2025 klockan 13.00-15.00  

 

Peter tackar alla för detta år och lämnar över ordförandeskapet till regionen och 

Christoffer Bernsköld. 

 

 

 


